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Cie Debat Lange termijn covid 16 juni 2022 korte aantekeningen met RIVM relevante

zaken in

Volle bak vanuit cie. 15 kamerleden ze zitten schouder aan schouder heel dicht bij elkaar.
Van Haga en Goudzwaard (Ja21) aanwezig ondanks geen lid van de cie. Aanwezig regering
ministers VWS Kuiper. Duur ruim 9 uur.

Belangrijkste onderwerpen in eerste termijn kamer

- Brede onvrede over LT brief. Te vaag, te weinig, te laat, te veel vertrouwend op eigen
initiatief maatschappelijke geledingen en burgers. Er is geen regie vanuit de overheid

(m.n. linkerkant spectrum)
- Sectorplannen; waar blijven ze. September is te laat en gaat deze aanpak Uberhaupt

werken (behoorlijk kamerbreed). Waar is de maatregelenladder? Bemoeien andere

ministers zich voldoende met totstandkoming van sectorplannen. EZ coordineert.

- Ic bedden: zorg voor meer dat is de oplossing voor corona lange termijn vig m.n.

rechtse oppositie
-  Ventilatie bevorderen m.n. in scholen C02 meters ophangen (redelijk kamerbreed

inmiddels). Maar bedenk wel dat ventilatie geen duizend dingen doekje is (VVD)
-  Nooit meer lock down (of andere maatregelen) vig m.n. rechtse oppositie
- Verhouding OMT -MIT. Wegen adviezen even zwaar en hoe komen die tot de kamer?

Gaan de beiden samenwerken? Voorkomen van vermenging politiek en advies zeker

bij het MIT dat qua onderwerp dichter op politiek zit. Gaat MIT advies ook naar BAO;

in de brief lijkt het van niet.

- Aandrang vanuit diverse partijen omWPG snel aan te passen.
-  Veel aandacht voor long covid (vooral ook bij zorgwerkers) onder gesternte dat lid

Simons als persoonlijk feit noteerde dat zij dit (ook) heeft. Vraag naar expertise en

behandelcentra hiervoor evenals een fonds voor getroffenen.
-  Pvv: wanneer komt er eindelijk een steriliserend vaccin

-  BES/CAS niet vergeten
- Beter communiceren met de bevolking. Velen denken dat corona voorbij is terwijl

we het nu weer zien oplopen. Start massa voorlichtings campagnes.
- Vaccinatie: verhoog de vaccinatiebereidheid en zorg dat alle scenario’s om weer

opnieuw te vaccineren klaar staan. Staat RIVM klaar? Kwetsbaren onder 60 zonder

indicatie die toch een vaccinatie willen boosteren. Duitsland doet al wel snel een

nieuwe vaccinatieronde. Wanneer komen aangepaste vaccins? Beschikbaarheid

vector en eiwitvaccins. Onderzoek naar vaccinatieschade (FvD)
- Idem voor opschalen testcapaciteit
- en Apollo moeten gefinancierd worden (CDA).
-  Pleidooi voor een corona commissaris (CDA)
- Meer urgentie op plannen (PvdD)
- Meer tegendenkers in (FvD) opnemen. Bv ivermectine hoogleraar.
- Inhaalzorg (in Duitsland) en inzichten in wachtlijsten
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Eerste termijn minister Kuipers.

Dank alle partijen die hebben gewerkt aan maken LT visie: GR, RIVM, expertise centrum

ziekenhuizen, ministeries etc. t.b.v. open houden samenleving .

Noemt virusvracht in rioolwater die toeneemt. Ziet ook nieuwe varianten. Wordt goed

gemonitored. Belangrijk dat iedereen zich aan basisadviezen houdt. ik heb ingezet op
continue monitoring. We houden zicht mbv

Testen en vaccineren. Ggdenin waakvlamstand op dit moment. Dit kunnen we uschalen]in
vershillende scenario’s. vaste schil plus flexibele schil. We houden die laatste up to date. We

kunnen opschalen naar anderhalf miljoen vaccinaties per week. Zelfde geldt voor testen.

Stappen in de zorg. Experteams hebbn initiativen die lokaal al worden getest. Zuurstof thuis,
telemonitoring, doe dit samen met roaz voor hele land. Modulaire opleiding basis acute

zorg. Samen met jenv en bzk zet ik me in voor collectieve maatregelen. Met collega’s in

kabinet sluiten we goed aan. voorziet VWS wekelijks met duiding op epidemiologische
situatie.

Verantwoordelijkheid van hele kabinet ; SZW si verantwoordelijk voor het MIT. Ez

verantwoordelijk voor sectorplannen. Verdere invulling in september a.s. over deze zaken.

Sectorplannen zijn niet in belang van sector zelf maar voor iedereen. Met ezk aandacht voor

sectorplannen kwetsbar groepen

nodig. Plannen longcovid samen met szw en met c support. Ik stimuleer onderoek naar

zorgpaden voor postcovid.

Interruptie den haan: Ggd op waakvlamniveau. Maar het duurt 6 weken en doorloptijd 3

weken omop te schalen voor vaccinatie. Hoe zit het met aanhaken flexibele schil die nu hun

jassen moeten inleveren. Kan hij snel genoeg opschalen. Minister; basiscapaciteit van 300k

prikken per week. Tot kan in drie weken naar half miljoen. Verdere uitwijding over snelheid.

Combinatie lokaties van testen en vaccineren. Ik herken uw afschaling niet. We doen nu

alles parallel en hebben nu al aan gr gevraagd om what if situaties in te kleuren. RIVM kan

Minister: open houden samenleving met voorrang voor onderwijs. Drempelwaardes houden

we nu niet aan omdat situatie nu anders is. We hebben nu groepsimmuniteit dus alles

wordt daardoor anders. Ik kan voor de toekomst niet bepalen wat de grenswaarden

bepaalt. We moeten de situatie afhankelijk van de variant bepalen. Hijink kabinet heeft nog

altijd geen idee dus. Waar bepaal je op dat er ingegrepen moeten worden. Wat is het kader?

Anders is het pluk de dag. Minister; vindt covid informatie op RIVM site ook moeilijk te

lezen.

Westerveld: over de sectorplannen en mensen met kwetsbare positie. Horeca weet hoe ze

gastvrij moeten zijn, maar hebben geen verstand van bestrijden van virus. Bij wie ligt

eindverantwoordelijkheid?
Van de berg; basisadviezen blijven belangrijk maar worden niet gecommuniceerd. Moet

vaccinatie niet echt op een scherper tempo gezien demografie.

Vaccinatie en testen blokje:

Minister; mensen onder zestig kunnen niet terecht, gr adviseert niet om dat te doen.

Apothekers worden zo hier en daar ingezet lokaal. Op allerlei gebied. O.a klaar maken

spuiten. Geldt ook voor huisartsen. Daar kunnen ook niet mobhielen zich melden voor

vaccinatie. Huisartsen moeten het gesprek aan met mensen over vaccinatie, die hulp
moeten ze kunnen bieden.



Mensen die zich kwetsbaar voelen hebben behoefte aan een prik; geef die behalve als het

medisch gevaarlijk is. Anders blijven ze thuis zitten. Leg dat beter uit.

. Weet wel dat artsen nu al een indicatie daarvoor kunnen

geven.

Blokje zorg;

Er liggen nu 686 patienten op ic. op do vri het hoogst. Waarvan 24 ic patienten.

Operationele capaciteit was 993. Opschaalbare nummer is 1700 bedden. Er waren

vanmorgen dus 300 bedden niet bezet. We kunnen dus fors opschalen in Nederland met

goede kwaliteit. Meer is niet nodig. We blijven werken aan goede mogelijkheden tot

opschaling. Hoogleraar Groningen zegt 1150 is voldoende.

Minister; we gaan coronazorg niet concentreren. Dit is nergens effectief gebleken.

Minister; samenwerking in de zorg is een must in crisissituatie. Dit ga ik wettelijk borgen.

Postcovid blokje
Minister: empathie voor dit fenomeen. We doen wetenschappelijk onderzoek en leveren

ondersteuning. Wijst op c support. Zeer veel andere zaken.

Aansturing en samenwerking en juridisch

BWP rept van LFl op een manier dat ik denk dat kan beter naar het ministerie (LS)

Blokje ventilatie en sectorplannen.

Bikker; gemis aan betrekken van organisaties als kerken etc in sectorale aanpak. Minister: Ze

werken wel mee, maar de minister van jenv heeft hier wel over gesproken met kerken.

Stoffer en thielen waarom plannen pas in september en waar is maatregelenladder. Er zijn
al plannen van ocw en cultuur. Ez heeft intensief overleg met sectoren. Conceptplannen
komen begin juli en in de zomer op elkaar afgestemd. Minister ez neemt daar de coordinatie

op. Kuiken; welke sector gaat voor en wie neemt die keuzes. Minister; onderwijs ligt

onderop de stapel. Omt en mit zullen daarover adviseren wanneer sectoren naar stap op

hun ladder moeten. Sectoren met onvoldoende plannen ; we vertrouwen erop dat allen met

plannen komen. De sectorplannen worden in vroege fase ingezet en zullen niet juridisch

afdwingbaar zijn. De rode draden uit de plannen kunnen wel juridisch verplicht komen.

We houden ons aan de preventieagenda van de stas om peventie vorm te geven. Wanneer

neemt minister regie over van de sectoren: ik kan niet uitsluiten dat op enigerlei moment ik

moet ingrijpen. Er komt geen routekaart achtig iets vanwege onzekerheden in varianten.

Rivm duidt wekelijks de situatie. Er is in veel sectoren een personeelstekort. Daarom zijn

goed sectorplannen extra van belang. We kijken naar lessen uit het verleden, maar het virus

blijft grillig in zijn verschijningsvorm. Bestuurlijke dilemma’s afschuiven op mit zal niet

gebueren; kabinet weegt af. Mit is onafhankelijkzoner inmenging van kabinet. Beide

adviezen vn omt en mit komen in talkshowes daar gaan ze zelf over.

Noch mit noch omt krijgen een beslissende stem. Regering

weegt. Kamer ontvangt tegelijkertijd de adviezen gelijk met de regering. Vng advies helpt
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gemeentes vanuit 6 perspectieven. Ik onderschrijf de principes van de vng. Op de eerste

brief ben ikingegaan. Op de volgende drie gaan we laterin. LS:

Ik ben het nergens oneens met de vng, maar we gaan met vng dit tot succes wakion. Kennis

van gedrag wordt ookin bes/cas gebruikt.

Ad ventilatie:

360 miljoen voor scholen beschikbaar gesteld. 84% van scholen voldoet inmiddels an

normen. 200 miljon is inmiddels uitgegeven. 17 miljoen is er voor co2 meters. Ocw is hier

over in gesprek. Ventilatie in horeca vragen om bouwbesluit. Bzk bekijkt of hogere normen

voor horeca in bouwbesluit kunnen worden opgenomen. Kabinet onderschrijft belang van

goede ventilatie.

Gl; wat gaan we nou doen met die sectorplannen?.
kamerbreed druk op minister om helderheid over de sectorenaanpak. Minister zegt; ik kans

niks, ik heb geen (juridische)instrumenten. Ik sluit aan bij de roep van de verschillende

sectoren om hun eigen kennis en ervaring te willen inzetten. Ls: kamer wil het toch

dwingender regelen.

Blokje PP en zoonoses.

Minister:

re
Pp commissaris acht ik niet nodig.

Maar gaat niet in

op funding vraag van cda

Ggd ghor heeft plan voor korte termijn vruchten opgesteld

Rept van aanvalsplan zoonoses in ontwikkeling. Nationaal actieplan wordt in zomer

gepresenteerd. We zijn bezig om dat gedragen te ontwikkelen.

Ik ben verantwoordelijk voor zoonosenbeleid en werk samen met LNV. Doorzettingsmacht
PvvD: de algemene rekenkamer vindt dit nu juist

zorgelijk (LS: rapport bezien)

Blokje overig
Minister helder zal brief schrijven over long covid. Kuiken wil ook helder zien in 2

minutendebat. Ondersteunt door d66 en cu. En sp

Houwelinge; komt er ruimte voor kritische wetenschappers. Bv binnen OMT?.

Et
Minister; kern van wetenschap is continue kritische bevraging. Ik kan niks met een citaat uit

een onbekende mail. LS;

Minister: dood hoort bij het leven. Dit raakt de kern van debat over corona en de

gezondheidszorg. Daar moeten we prudent mee omgaan. Daarom leggen we dilemma’s

voor.

Tweede termijn
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Hijink; wil ook 2 minutendebat met Helder erbij. Minister suggereerde dathij juridisch niks

kan en dat doet denken dat hij daarom nu met sectorplannen werkt. Minister:

. Hijink:
Doe het gewoon;

Simons; dank voor beantwoording. Ik eindig met een gevoel van teleurstelling over dit debat

oa. Vooral over long covid waar we nu moeten wachten op een brief. Sluit aan bij bikker dat

iedereen kwetsbaar is. Vage vraag:

Minister: Op dit moment 1384 mensen in zorgreserve. Helder informeert u daarover.

Van Es preventievoorstijlen; ikneem lifestile mee in campagne corona.

Preventie laat zich niet in wetten afdwingen. Beter via maatwerkafspraken.

Minister:

Onder 60 die iets willen moeten via medisch specialist, huisartsen hebben er geen zin in.

Wachtlijsten kan ik voor reces nog niet volledig geven wordt begin september eind

augustus.

Plannen zijn van de sectoren zelf. We gaan geen brede publieksconsultatie doen, dat doen

ze zelf als ze slim zijn.

23.21 klaar


